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Handicaprådsmøde – 28. oktober 2024 kl. 17-19  
Referat 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Winnie 
Helle Barth  
Jesper Horn Larsen 
Lasse Falck Steenland 
Kamille Godrim Jakobsen (Referent) 
 
Nicolaj Riber, Stig Neuman og Brit H Krogh var fraværende. 
 
Dagsorden blev godkendt.  
 
Dagsorden:  
 

1) Godkendelse af dagsorden og referat fra seneste møde (vedlagt). 
 
Referat: Godkendt 
 

2) Handicappolitikken. 
Baggrund: Handicaprådet skal godkende udkast til den kommende handicappolitik, inden den sendes i  
høring. Dernæst skal den politisk godkendes 
 
Referat: Politiken godkendt, Tonny undersøger mulighed for et par enkelte nye billeder. Handicappolitik-
ken bliver trykt, og distribueret til forskellige institutioner 
  

3) Status på teleslynge. 
Baggrund: Opfølgning på beslutning om at der skal etableres teleslynge i KB salen. 
 
Referat: Den er bestilt og sættes op 18/19 november i KB salen  
 

4) Handicapprisen: 
Baggrund: Det er besluttet at, prisen uddeles 3 december. Der skal tages stilling til sted og form 
 
Referat: Handicapprisen uddeles på Enggården kl 16. KB inviteres, og Dragør nyt informeres. Forvaltnin-
gen sørger for det praktiske/ lokale bookning og forplejning. 
 

5) Evaluering gennemgang af byen efter turen den 20/8, punktet blev udskudt på sidste møde, da Jeanet 
Barth var forhindret i deltagelse. 
 
Referat:  

 Døråbner på handicaptoilet på Ndr.væl virker.  

 Der blev kigget på adgangsvej til wc, køreliste til wc er bestilt ift niveauadgang.  

 Der bliver opsat sæbeholder, og kigges på toiletpapir holder.  
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 Der blev kigget på udeserveringer, og der kommunikeres til udeserveringerne at de skal holde 
deres borde og stole indenfor afmærkninger. Generel kommunikation vil ske forud for sommer-
sæsonen 2025. 

 Cykelstativer der var et ønske om de skulle fjernes. Det vil blive en udvalgssag i KEBEU i foråret 
2025, om de skal fjernes eller blive.  

 God skiltning af handicap parkering i midtby.  

 Is butik ved havnen fylder meget på fortov mv.  

 Problemer med parkering på Rønne Allé ved strandlinjen. Forvaltningen kigger på problemet. 

 Nedsænkede kantsten Rønne Allé ved Vest grønningen er færdige.  

 Biblioteks adgang er gennemgået ift hvad vi kan få for de bevilgede midler på 450tkr. Der er vur-
deret at, stueetagen prioriteres med niveau forskelle.  

 Der er ønsker for 1,6mio herunder underlag mv på forpladsen.  

 Handicaprådet kan ønske nye bevillinger til adgangsforbedringer på biblioteket til næste budget-
forhandling 2026. 

 
6) Status på bibliotek 
Baggrund: forvaltningen giver en status på, tilgængeligheds ombygning  
 
       Referat: udgår, er under ovenstående punkt.  

 
7) Status på handicapparkeringspladser, herunder størrelser og underlag. 

Referat: Der vil blive kigget på handicap på Vest grønningen, at den udvides til 3,5 m. Forvaltningen vil 
kigge på handicap parkeringspladser generelt og vender tilbage. 

 
8) Handicaprådets sammensætning 
Baggrund: Der har været dialog om handicaprådets sammensætning. Med udgangspunkt i forretningsorden, vil 
vi afklare sammensætning 
 
Referat: Der skal være 2 embedsmænd, og for nu vil deltagelse fremadrettet være Centerchef Jesper Horn og 
Direktør Lasse Steenland  

 
9) Svømmehal 
Baggrund: Forvaltningen skal til mødet have undersøgt mulighed for at hæve varmtvandsbassin fra 30-34gr. 
Forvaltningen undersøger mulighed for at oprettet hold med handicapsvømning.  
 
Referat: 
Det er i dag 33,3 gr og over 34 gr kræver ombygning mv, og skal drives efter et nyt reglement.  
Handicap svømning, Vi har brug for uddybning af hvilke typer handicap der skal tilbydes, ift tildeling af bane-
tider. Forvaltningen er lydhøre om muligheden.  

 
10) Mødedatoer 2025: forslag til møder Jeanet og Lasse aftaler forslag til møde  

 
11) Eventuelt:  

 

 Signalanlæg i store Magleby ønskes udbedret. Renovering er bestilt. Vi afventer tilbagemelding fra entre-
prenør på hvornår det udføres. 

 Bænk ved stoppested Ndr.Dragørvej er tilbage. Forvaltningen checker bænk ved stoppestedet overfor 
krudthus 2  
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